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    Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  27. 07. 2023 

Číslo:  3358/2023/OddOPaZV-32879 

 Vybavuje:  Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 5. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 24. 07. 2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore  

audiovizuálneho priemyslu 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení  

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce 

6. Aktivity na podporu rodiny, na podporu spoločenských, kultúrnych a duchovných hodnôt  

(bod č. 1 z Plánu úloh na II. polrok 2023) 

7. Návrhy, podnety a požiadavky 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová privítala prítomných členov komisie 

a otvorila 5. rokovanie komisie. Z celkového počtu 12 členov komisie bolo prítomných  

8 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania 

komisie boli ospravedlnení: p. Havrila, p. Mráz, p. Laský.    

Z 5. rokovania komisie bol vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia 

zápisnice. Návrh programu rokovania komisie bol členom komisie zaslaný e-mailom. 

Predsedníčka komisie taktiež privítala Ing. Jozefa Hudáka, hlavného kontrolóra KSK,  

zástupcov Úradu KSK, ako aj spracovateľov materiálov. K návrhu programu neboli žiadne 

doplnenia a pripomienky. 

 

Diskusia: bez diskusie 
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Uznesenie č. 26/2023 

Komisia schvaľuje program 5. rokovania komisie ako celku.  

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní:  7 

Za:  7                                       Proti:  0                             Zdržali sa:  0 

Predsedníčka skonštatovala, že program 5. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

  

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie prítomných členov informovala, že na ostatnom rokovaní 

komisie bola otvorená téma nájmu priestorov pre SOŠ pedagogickú sv. Cyrila a Metoda  

v Košiciach, ktorých doba nájmu končí 31. 08. 2024. K uvedenej problematike je plánované 

stretnutie v mesiaci august na úrovni pána predsedu KSK a zástupcov zriaďovateľa školy, t. j.  

Gréckokatolíckej cirkvi. 

 

Diskusia: bez diskusie   

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie.  

 

Uznesenie č. 27/2023  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie. 

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní:  7 

Za:   7                                   Proti:  0                                Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 3: 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 
 

Vyjadrenie:  Predsedníčka komisie vyzvala zástupcu odboru financií, aby uviedol materiál. 

Ing. Sokol, vedúci odboru financií prítomných informoval, že toho času je spracovaná verzia 

Plnenia rozpočtu za 1. polrok 2023 za obdobie 01 – 05/2023, avšak na pripravované  

6. zasadnutie Zastupiteľstva KSK bude spracovaný materiál za celé sledované obdobie,  

t.j. 1. polrok 2023. Ďalej uviedol, že hospodárenie KSK bolo zabezpečené v súlade s platnou 

legislatívou, t. j. platnými zákonmi, všeobecne záväznými nariadeniami KSK, internými 

smernicami a ďalšími predpismi. KSK hospodáril s vlastnými príjmami, finančnými 

prostriedkami zo štátneho rozpočtu, z rozpočtu Európskej únie, z darov a iných príspevkov. 

Okrem samosprávnych kompetencií zabezpečoval KSK z vlastných príjmov aj financovanie 

právnických a fyzických osôb poskytujúcich sociálnu starostlivosť, financovanie súkromných 

a cirkevných školských zariadení a výdavky pre dopravcov na poskytovanie služieb  

vo verejnom záujme v pravidelnej autobusovej doprave v KSK. Prenesený výkon štátnej 

správy v odvetví školstva bol financovaný formou účelovej dotácie zo štátneho rozpočtu. 

Súčasťou materiálu je aj predbežné vyhodnotenie cieľov a ukazovateľov programového 

rozpočtu, kde plnenie stanovených cieľov a ukazovateľov zohľadňovalo disponibilné zdroje 

KSK v roku 2023. Samotné finančné vyčíslenie je uvedené v hlavnom dokumente  

a v prílohách materiálu – Plnenie rozpočtu KSK za I. polrok 2023. 



3 

 

Diskusia:  bez diskusie  

 

Záver: Komisia berie na vedomie Plnenie rozpočtu KSK za I. polrok 2023  

a odporúča ju zastupiteľstvu zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 28/2023  

Komisia berie na vedomie Plnenie rozpočtu KSK za I. polrok 2023  

a odporúča ju zastupiteľstvu zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní:  7 

 

Za:   7                                    Proti:  0                               Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu 
 

Vyjadrenie:  Predsedníčka komisie vyzvala zástupcov odboru kultúry, aby uviedli materiál. 

Mgr. art. Melikant prítomných informoval, že cieľom predkladaného VZN je cez nový systém 

podpory zvýšiť konkurencieschopnosť audiovizuálneho priemyslu v Košickom kraji  

a akcelerovať ekonomický nástroj stimulácie súkromných investícií do sektora audiovizuálneho 

priemyslu so zásadným vplyvom na rozvoj daného hospodárskeho prostredia. Nový nástroj 

prispeje k efektívnej a systematickej podpore trvalo udržateľného rozvoja KSK v oblasti zvýšenia 

zamestnanosti a propagácie regiónu. Predmetom navrhovaného VZN je zavedenie systematickej 

podpory audiovizuálneho priemyslu v Košickom kraji formou „spätnej dotácie“.  

Ide o refundačný nástroj už minutých finančných prostriedkov v kraji, čím sa znižuje  riziko 

neefektívneho vynaloženia finančných prostriedkov. Navrhovaný systém spätných dotácií v KSK 

do istej miery kopíruje systém úspešne využívaný na národnej úrovni, čím sa znižuje 

administratívna náročnosť pre potenciálnych prijímateľov podpory. Celkový systém podpory 

bude obsahovať okrem VZN Príručku pre žiadateľov, ktorá bude konkretizovať všetky ďalšie 

náležitosti a vypracovaná bude aj Schéma štátnej pomoci. Sfunkčnenie systému spätných dotácií 

predstavuje významný akceleračný prvok pre rozvoj kreatívnych odvetví v regióne. Podrobnejšie 

informácie, aj s uvedením príkladov podpory sú uvedené v predkladanom materiáli.  

Počas rokovania v tomto bode prišiel jeden člen komisie. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 29/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní:  8 

 

Za:   8                                  Proti:    0                             Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 5: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce 

  

Vyjadrenie:  Predsedníčka komisie vyzvala vedúcu odboru školstva, aby uviedla materiál.  

Mgr.  Gajdošová prítomných členov informovala, že Zastupiteľstvo KSK na svojom  

4. zasadnutí dňa 24. apríla 2023 Uznesením č. 94/2023 schválilo predloženie žiadosti 

MŠVVaŠ SR na zaradenie Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26 

v Michalovciach do siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky od 1. septembra 

2023. Na základe uvedeného KSK formou VZN navrhuje zriadiť od 1. septembra 2023 

Jazykovú školu ako súčasť Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26 v Michalovciach. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 30/2023  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní:  8 

Za:  8                                     Proti:  0                               Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 6:  

Aktivity na podporu rodiny, na podporu spoločenských, kultúrnych a duchovných 

hodnôt (bod č. 1 z Plánu úloh na II. polrok 2023)  
 

Vyjadrenie: Predsedníčka požiadala členov komisie, aby v rámci tohto bodu informovali 

ostatných členov o pripravovaných, resp. uskutočnených aktivitách na podporu rodiny, 

spoločenských, kultúrnych a duchovných hodnôt. 

 

Diskusia:  V rámci diskusie predsedníčka informovala, že Mesto Košice v spolupráci 

s Ekumenickým spoločenstvom pripravuje 33. ročník Festivalu sakrálneho umenia. Festival 

každú jeseň prináša podujatia rôznych žánrov – hudbu, dramatické umenie, výstavy, 

prednášky, besedy. Počas svojich rokov dosiahol vysokú umeleckú úroveň. Aj toho roku bude 

snaha festivalom osloviť čo najširšie spektrum obyvateľov mesta, ale aj návštevníkov 

z blízkeho i širšieho okolia. Predsedníčka komisie poprosila členov komisie, aby informovali 

vo svojom okolí organizácie, spevácke zbory, umelecké súbory zaoberajúce sa sakrálnym 

umením o možnosti zapojenia sa do tohto projektu.  

Ďalej v diskusii vystúpil p. Urban, ktorý prítomných členov informoval, že v mesiaci 

september je plánovaná návšteva štátneho sekretára Vatikánu, kardinála Pietra Paroliniho  

na Slovensku. Pri svojej návšteve by mal navštíviť aj mesto Košice a pútnické miesto 

Klokočov. Presný dátum návštevy však ešte nie je známy. 

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 
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Uznesenie č. 31/2023  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní: 8 

 

Za:  8                                     Proti:   0                              Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 7: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala v tomto bode prítomných členov, aby predniesli 

svoje ďalšie návrhy, podnety a prípadné požiadavky.  

 

Diskusia: V rámci diskusie vystúpil p. Urban, ktorý členov informoval, že toho času prebehol 

hodnotiaci proces podaných žiadostí v zmysle VZN č. 10/2020 o poskytovaní dotácií. Ako 

navrhnutý externý hodnotiteľ mal možnosť sa spolupodieľať na hodnotiacom procese žiadostí, 

ktoré boli zaradené do oblasti podpory – Cirkev a náboženstvo.  

  

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 32/2023  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní:  8 

Za:   8                                      Proti:  0                                   Zdržal sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 8: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predsedníčka Mgr. Gurbáľová v tomto bode prítomných členov informovala,  

že sa uskutočnilo pracovné rokovanie za účasti vedenia Mesta Košice a vedenia KSK k téme - 

Dofinancovanie prestavby Mestskej krytej plavárne v Košiciach na Národné olympijské 

centrum plaveckých športov. Záverom stretnutia bol návrh na vypracovanie návrhu Zmluvy 

o spolupráci medzi Mestom Košice a KSK. JUDr. Ing. Béreš Furmanová, zástupkyňa riaditeľa 

Úradu KSK poznamenala, že uvedený návrh Zmluvy o spolupráci bol v týchto dňoch  

zo strany KSK vypracovaný a zaslaný na pripomienkovanie Mestu Košice. Taktiež uviedla,  

že po zaslaní pripomienok zo strany Mesta Košice k návrhu Zmluvy o spolupráci navrhuje 

zvolať pracovné stretnutie za účasti riaditeľov a zástupcov právnych oddelení oboch strán.  

Počas diskusie odišiel jeden člen komisie. 

 

Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  
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K bodu č. 9: 

Záver 

 

Predsedníčka komisie uviedla, že na základe Plánu rokovaní komisií Zastupiteľstva KSK  

na II. polrok 2023 je najbližšie rokovanie Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky 

plánované dňa 26. 09. 2023 utorok o 13.30 hodine.  

Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová konštatovala, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakovala prítomným za účasť a ukončila 5. rokovanie komisie.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomníčka komisie 

 

 

...................................................... 

Mgr. Lucia Gurbáľová  v. r. 

predsedníčka komisie 
                                                                                                                                     


